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PROTOKÓŁ NR 0012.4.4.2023 

z posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa Publicznego 
 i Samorządu Terytorialnego  
w dniu 18 kwietnia 2023r. 

 
 
Miejsce posiedzenia:  Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój,  sala nr 130 A.   
Czas posiedzenia Komisji: 12.00 – 13.25. 
 
W   posiedzeniu   uczestniczyli   członkowie   Komisji  oraz  zaproszeni  goście,  
zgodnie  z załączonymi listami obecności.  
 
Porządek obrad: 
 
I część posiedzenia – 10.00 Zakład Karny w Szerokiej 
 
Posiedzenie wyjazdowe temat: BUDOWA POLIGONU  
PRZY ZAKŁADZIE KARNYM W SZEROKIEJ 
 
 
 
II część posiedzenie – Urząd Miasta sala 130 A około godz. 12.00 
 
1. Otwarcie posiedzenia. 

 
2. Przyjęcie porządku obrad. 

 
3. Informacje państwowej Straży Pożarnej na temat prowadzonych działań 

ratowniczych przy użyciu sprzętu wysokościowego.  
 

4. Sprawy bieżące: 
 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2023 rok, 
 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia apelu o zniesienie kryterium 

dochodowego przy przyznawaniu dodatku gazowego na podstawie art. 18 pkt 
2 ustawy z dnia 15 grudnia 2022r. o szczególnej ochronie niektórych 
odbiorców paliw gazowych w 2023r.,w związku z sytuacją na rynku gazu 
(Dz.U. z 2022r., poz. 2687), 

 Pismo mieszkańca w sprawie wyznaczenia miejsca postojowego. 

 
5. Wolne głosy i wnioski   
 
6. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 21 marca 2023r. 
 
7. Zakończenie posiedzenia. 
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I część posiedzenia – 10.00 Zakład Karny w Szerokiej 
 
Posiedzenie wyjazdowe temat: BUDOWA POLIGONU  
PRZY ZAKŁADZIE KARNYM W SZEROKIEJ 
 
Komisja zapoznała się z pracami związanymi z budową Poligonu przy Zakładzie 
Karnym. Zastępca Dyrektora Zakładu Karnego Krzysztof Karwowski omówił 
specyfikę działania Zakładu Karnego, budowę pawilonu przejściowego dla 
więźniów oraz hali produkcyjnej. Ponadto poinformował o wykonanych pracach w 
zakresie budowy poligonu dla ZK oraz służb mundurowych z terenu miasta  
a także innych jednostek zainteresowanych z terenu miasta. Podkreślił,  
iż występuje duże zainteresowanie w tym temacie. Zaproponował kolejną wizytę 
przedstawicieli samorządu w okresie powakacyjnym.  
 
 
II część posiedzenia – Urząd Miasta sala 130 A 
 
Ad.1.  
Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku obrad. 
 
Otwarcia posiedzenia Komisji dokonał Tadeusz Markiewicz – Przewodniczący 
Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego  
 
Przywitał przybyłych na posiedzenie członków Komisji oraz zaproszonych gości.  
 
Ad.2.  
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Porządek obrad przyjęto jednogłośnie.  
 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2023 rok 
 
Projekt uchwały uzasadnił Skarbnik Miasta – Dariusz Holesz. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za– 5 , przeciw– 0 , wstrzymujących się–0.  

Ad.3. 
Informacje państwowej Straży Pożarnej na temat prowadzonych działań 
ratowniczych przy użyciu sprzętu wysokościowego.  
 
Wojciech Piechaczek – Komendant Państwowej Straży Pożarnej w Jastrzębiu-
Zdroju omówił działania dotyczące wykorzystanie sprzętu wysokościowego 
będącego w dyspozycji jednostki, a także  przetargu na zakup nowego 
samochodu „Drabina” z lepszymi parametrami taktyczno-operacyjnymi. Istnieje 
dofinansowanie ze strony państwa do tego zakupu, postępowanie przetargowe 
jest na etapie otwarcia ofert. Liczymy, że zostaną znalezione dodatkowe środki 
na zakup tego sprzętu. Wykorzystanie drabiny mechanicznej w działaniach jest 
to koło 300-350 interwencji w skali roku, co również wskazuje zasadność 
wymiany. Aplikujemy o te środki, zobaczymy jaki będzie efekt, mam nadzieję, że 
się uda. Zabiegamy o to, aby część tego terenu Komenda przejęła w trwały 
Zarząd, została wyrażona zgoda ze strony Służby Więziennej, ja również 
uzyskałem zgodę od swojego przełożonego na przejęcie trwałego zarządu. Taki 
wniosek został złożony do Pani Prezydent, liczyłem na to, że uda nam się do 
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maja ten trwały zarząd przenieść na rzecz Komendy, aby móc wykazywać 
własność tego terenu, wiemy jednak iż tego zrobić się nie da w tak krótkim 
czasie. Jest oczekiwanie że należy doprecyzować zgodę Komendanta 
Wojewódzkiego w zakresie zapisu iż przejęcie tego terenu nie może wpływać na 
bieżące funkcjonowanie jednostki Państwowej Straży Pożarnej. 
 
Andrzej Matusiak 
Panie Prezydencie chciałbym mieć informację jak ta sprawa zostanie załatwiona, 
to jest jakieś odwlekanie w czasie, nie ma żadnych przesłanek, które 
przeszkadzałyby temu, okazuje się , że tutaj ze Strony Urzędu Miasta ciągle są. 
To nie jest pierwsza  taka sprawa, ciągle są jakieś problemy, proszę aby 
Naczelnik podszedł do tego w normalny sposób. Chciałbym wiedzieć na Komisji 
Rewizyjnej jak ta sprawa została załatwiona, Komisję Rewizyjną mamy                         
w czwartek.  
 
Jarosław Potępa 
Jednoznacznie nie opowiedziałbym się za tym, że jest to jest takie oczywiste. Nie 
ponosimy kosztów…więc zaczną się problemy gdy zakończy się projekt, mogą 
być koszty wygenerowane np. droga dojazdowa, wewnątrz obiekty do naprawy. 
To jest tylko moje odczucie, zupełnie inne niż pana radnego, próba wywołania 
nacisku na urzędnika, Naczelnika, że powinien zinterpretować tak jak pan uważa 
jest nie na miejscu.  
 
Tadeusz Markiewicz 
Od początku działań, zamysłu budowy były pewne trudności, pozyskaliśmy 
sponsorów, jestem optymistą uważam, że uda się to doprowadzić do końca.  
 
Szymon Klimczak 
Mam nadzieję, że Państwowa Straż Pożarna stanie się gospodarzem terenu. 
Ochotnicy OSP, Policja i grupa więzienna interesuje się poligonem.  
 
Ad.4. 
Sprawy bieżące: 
 
 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia apelu o zniesienie kryterium 

dochodowego przy przyznawaniu dodatku gazowego na podstawie art. 18 pkt 
2 ustawy z dnia 15 grudnia 2022r. o szczególnej ochronie niektórych 
odbiorców paliw gazowych w 2023r.,w związku z sytuacją na rynku gazu 
(Dz.U. z 2022r., poz. 2687) 

 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Robert Cichowicz _ II Zastępca 
Prezydenta Miasta.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za– 3 , przeciw– 0 , wstrzymujących się–1.  
 
 Pismo mieszkańca w sprawie wyznaczenia miejsca postojowego. 
 
Robert Cichowicz – II Zastępca Prezydenta Miasta 
Z tego co wiem, nie ma takich przepisów prawa, które mogłyby udostępnić 
miejsce dla tylko jednej osoby, jest miejsce dla niepełnosprawnych, z którego 
osoby uprawnione mogą korzystać i jest rotacja.   

Komisja zapoznała się z pismem.  
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Ad.5. 
Wolne głosy i wnioski   
 
Tadeusz Markiewicz 
Na poprzedniej Komisji była sprawa usunięcia śmieci na byłych działkach, w tej 
sprawie coś zrobiono, ale nie do końca. Zajechałem tam, są tam elementy, które 
być może będą komuś potrzebne, nie zabrano ich, jeśli będzie możliwe to proszę 
się przyjrzeć tej sprawie.  
 
Grzegorz Osóbka – w tej sprawie zostało skierowane pismo do Jastrzębskiego 
Zakładu Komunalnego o posprzątanie terenu.  
 
Jarosław Potępa 
W zeszłym roku była zrobiona fajna akcja Czyszczenie Szotkówki, mam pytanie, 
czy można pomóc osobom, które wyszły z taką inicjatywą? Termin 13 maja.  
 
Tadeusz Markiewicz 
Do Rad Osiedli i Sołeckich, Wydział Ochrony Środowiska zwrócił się z pismem                 
o rozważenie możliwości zorganizowania posprzątania osiedla, wydawane są 
worki, rękawice, w miarę możliwości kto może i chce. Poprzednio Szotkówka była 
bardzo zanieczyszczona do tego stopnia, że robili to Ochotnicy. 
 
Grzegorz Osóbka 
Nie ma problemu, skontaktuje się z panem Komendantem i być może przy 
zaangażowaniu Ochotników OSP i przy użyciu sprzętu może się to odbyć.   
 
Urszula Sobik 
Jest dużo komentarzy o Jastrzębiu w sprawie paszportów, mieszkańcy muszą 
długo czekać na załatwienie paszportu. Podobno panie nie przyjmą nikogo „z 
drogi”, robione jest zgodnie z numerkami. Jest wiele negatywnych opinii                       
o Urzędzie.  Mieszkańcy wylewają swój żal na również Urząd Miasta. Bardzo 
proszę o rozmowę w tym temacie.  
 
Robert Cichowicz  
Poprzez Urząd Wojewódzki postaramy się o wpłynięcie na zmianę podejścia tych 
pań.  
 
Ad.6. 
Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 21 marca 2023r. 
 
Protokół przyjęto jednogłośnie.  
 
Ad.7. 
Zakończenie posiedzenia. 
 
Przewodniczący Komisji Tadeusz Markiewicz podziękował wszystkim za przybycie 
po czym zakończył posiedzenie. 
 
Protokołowała  
Agnieszka Bąk                   

Przewodniczący Komisji 
Bezpieczeństwa Publicznego 
 i Samorządu Terytorialnego  

 
Tadeusz Markiewicz 


